
Do restaurace obec zakoupí nové dubové stoly, závěsy  
a snad se podaří i vylepšit akustiku tohoto prostoru.
 
 Ve sportovním areálu v Příkazích zbývá zhotovit 
dlažbu okolo nově postavených šaten. Paní architektka 
finišuje s projektovou dokumentací na multifunkční 
hřiště. Pokud vše dobře dopadne, tak by mohlo být 
postaveno na podzim, na místě dnešního asfaltového.
 V měsíci lednu obec zakoupila od pana Slabého dům 
č. p. 20, bývalé holičství. Cílem koupě je vybudování 
sociálních bytů, propojení zahrady tohoto domu se 
sportovním areálem, včetně postavení příjezdové cesty do 
něj a rovněž získání prostor pro uložení různých materiálů, 
které jsou dnes deponovány na dvoře základní školy  
a v pronajatých prostorách domu č. p. 8. Na koupi domu 
(lze žádat i zpětně) a rovněž na jeho opravu, zkusíme 
podat žádost o dotaci. Součástí žádosti bude vyhotovení 
projektové dokumentace na stavební práce. Chceme 
nechat průčelí tohoto domu přestavět do původního stavu, 
stejně jak jsme to udělali s obecním úřadem a základní 
školou. Dotační prostředky v případě schválení žádosti 
mají být až 90 %, ale to budeme přesně vědět až v okamžiku 
vyhlášení dotačního programu. 
 Letos rovněž zadáme zhotovení projektové doku- 
mentace na výstavbu garáží a přístřešku ve dvoře 
obecního úřadu. Cílem tohoto záměru bude definitivní 
vyklizení školního dvora a přestěhování veškeré obecní 
techniky do nových prostor v roce 2019.

 Nadále budeme pokračovat s opravami chodníků 
a cest. Blíží se konec zimy a na mnoha místech jsou už 
teď vidět propadlé či poškozené úseky komunikace ze 
žulových kostek a lámaných kamenů. Vjezdy do domů 
stojících okolo „krajské komunikace“, budou vydlážděny 
zcela nově z rozpočtu obce, v souvislosti s generální 
opravou této cesty. V ulici od hasičské zbrojnice směrem 
k silnici 2. třídy na Litovel či Olomouc nechá obec opravit 
okraje komunikace včetně obrubníků. K domům budou 
zhotoveny nové vjezdy ze žulových kostek a žulových 
odseků. Srovnání zelených ploch a případná výsadba 
stromů a keřů bude poslední tečkou při úpravě veřejných 
prostranství v okolí obou komunikací.  

 Již delší čas diskutujeme o tom, jak smysluplně využít 
budovu bývalého sklenářství, která dnes slouží k vydávání 
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Vážení spoluobčané,

 k 1. 1. 2018 byl na účtu obce zůstatek ve výši 4,63 
mil. Kč. Z investičních záměrů na rok 2017 nebyl 
zrealizován jediný. Společnost Modos, kvůli rozmarům 
počasí, nezahájila stavební práce na opravě kanalizace na 
Hynkově, na kterou bylo vyhrazeno 600 tis Kč. Z letošního 
rozpočtu vyčleníme na tento účel dalších 1,4 mil. Kč. Ještě 
nám zbývá doplatit jeden závazek z loňského roku a tím 
je faktura ve výši 0,7 mil. Kč za nový obecní bezdrátový 
rozhlas, jejíž splatnost je v měsíci březnu. Z výše uve- 
deného plyne, že do rozpočtu letošního roku můžeme 
počítat s částkou 3,39 mil Kč. 

 Dne 22. 02. na svém 22. zasedání schválili zastupitelé 
rozpočet na rok 2018. Naše obec bude letos hospodařit  
s rozpočtem ve výši 39,433 mil Kč. Pokud se nám podaří 
získat nějaké dotace, o které budeme opět žádat, tak se tato 
částka ještě navýší. Letošní rozpočet je výrazně vyšší než 
v minulých letech. Jeho výši ovlivnil finanční dar ve výši 
12 mil. Kč, kterým vedení ZD Unčovice dodrželo svůj 
slib daný při stavbě bioplynové stanice. Moc děkujeme  
a chválíme. Finanční prostředky budou použity na opravu 
komunikace III. třídy, v úseku od vlakového nádraží, po 
středisko zemědělského družstva. Společně s vlastníkem 
této komunikace, Olomouckým krajem, bylo vypsáno 
výběrové řízení na zhotovitele těchto stavebních prací. 
Výsledek bychom měli znát koncem dubna a poté se začne 
s opravou. 

 A co dalšího plánujeme? I letos budeme pokračovat  
v opravách Záloženského domu. Vlastně jsme už začali. 
Od konce ledna provádějí obecní zaměstnanci bourací 
a úklidové práce ve 2. nadzemním patře. Cílem našeho 
snažení je rozšíření ubytovacích kapacit se sociálním 
zázemím ve všech jeho pokojích. Odemykání a zamykání 
pokojů se bude provádět pomocí čipů s propojením na 
rezervační systém. Prostřednictvím těchto čipů bude 
hotelovým hostům umožněn také vstup do budovy a jed-  
nou i ovládání výtahu. Hrubý příjem z ubytování za loňský 
rok činil 250 742 Kč. Poptávka po ubytování v Zálo-
ženském domě byla mnohdy větší, než nabídka. Lze tedy 
předpokládat, že po vylepšení podmínek pro ubytované 
hosty bude o tuto službu i nadále zájem a pro obec tak 
vznikne další zdroj nemalých příjmů.
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Zprávy z Rady
	 Vážení	 čtenáři,	 ve	 sloupku	 VÍTE	 ŽE,	 Vás	 chceme	
informovat	o	zajímavých	věcech	projednávaných	Radou	obce,	
která	se	pravidelně	schází	každých	čtrnáct	dní.	Vybrali	jsme	pro	
Vás	ty	nejzajímavější:

Rada obce schválila:
l obdržení daru na základě darovací smlouvy mezi P.K. a Zá-
kladní školou a Mateřskou školou Příkazy,p.o., na základě které 
P. K. škole daroval žehličku Philips, schůdky Facal, vysavač 
Electrolux a pračku Zanussi v celkové hodnotě 13.950,- Kč.

Píšťalka

Jiří Vinkler

Pojď si se mnou hrát,
alespoň na chvilku.

Tak pojď, co ti brání?
Z vrby ti utluču píšťalku.

Já zapískám ti na ni.
Odlož už  ten svůj stud

a jako víla se mnou buď;
potom jako na koni

princ se k tobě nakloní.
Slíbá ti tvé slané slzy,
do ráje tě vezme brzy.
Tam utrhneme jablko,
co bylo pro nás ukryto.

Tam mohou se jen šeptat
 slova, co ze rtů prýští
a očekávat věci příští.

V tom jablečném opojení
zvonky štěstí nám zazvoní.

Vrbová píšťalka zmlkla zcela
…tak mi už zašeptej:

                                       Jsem tvá milá.

Poplatky na rok 2018
 
 Místní poplatek za provoz systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů (dále jen poplatek za likvidaci 
komunálního odpadu) je stanoven obecně závaznou 
vyhláškou č. 2/2015 na 400 Kč za osobu. Poplatek za 
likvidaci komunálního odpadu lze hradit jednorázově do 
31.3. nebo ve dvou stejných splátkách k 31.3. a k 31.10.
 
 Místní poplatek ze psů je stanoven obecně závaznou 
vyhláškou č. 1/2010 na 50 Kč za jednoho psa. Za druhého 
a dalšího psa téhož držitele 100 Kč.
Místní poplatek je splatný nejpozději do 31. 3.
 
 Platba za stočné činí v Příkazích 1.040 Kč/osobu/
rok. Platbu hradí majitel nemovitosti a lze jej hradit 
jednorázově nebo 4x ročně k 31.3., k 30.6., k 30.9. a k 
31.10.
 Stočné pro občany části Příkazy je stanoveno na 29,71 
Kč/m3 včetně DPH. V případě, že není prováděno měření 
odebrané vody, určí se množství odváděných odpadních 
vod podle směrných čísel roční spotřeby vody. Na jednu 
osobu  se počítá spotřeba 35 m3. Stočné činí 1.040 Kč/
osobu/rok (35 m3 x 29,71 Kč/m3). Vlastníci nemovitosti, 

kterým je voda do nemovitosti dodána pouze vodovodem 
je stočné vypočítáno podle vyúčtování vodného. 
 Stočné pro občany části Hynkov je stanoveno na 5,71 
Kč/m3 včetně DPH. Na jednu osobu se počítá spotřeba 35 
m3. Stočné činí 200 Kč/osobu/rok (35x5,71).
Poplatky je možné hradit hotově na OÚ Příkazy nebo 
bezhotovostně. Číslo účtu 152 869 135/0300, variabilní 
symbol – číslo domu.

Ve středu 21.3.2018 v době od 14:00 – 16:00 hod. se 
vybírají poplatky na Hynkově. 

obědů pro seniory. Necháme zpracovat projektovou 
dokumentaci na přestavbu pro moštárnu. Rovněž zde 
můžeme zpracovávat úrodu z obecního vinohradu. Na 
to si však ještě budeme muset chvilku počkat. Letos na 
něm zakopeme kůly pro drátěnou konstrukci. U sazenic 
zapěstujeme kmínek a necháme vinnou révu růst tak, aby 
co nejvíce zesílila, tedy s minimem hroznů. Pokud bude 
mít někdo zájem zúčastnit se jarního stříhání, či vysadit 
vinici na své zahradě, tak ať tento svůj úmysl nahlásí na 
obecním úřadě. Vinohradnictví má na Střední Moravě 
bohatou tradici, už od dob Římanů. Tak proč se k ní zase 
nevrátit?

 Na přelomu dubna a května proběhne již druhé veřejné 
projednání územního plánu. Věřme, že tentokráte už 
úspěšně, neboť soukromí investoři a také obec, na vydání 
tohoto strategického dokumentu pro další rozvoj obce 
netrpělivě čekají. Rovněž jednoduchá pozemková úprava 
v Příkazích směřuje do finále. Jednáme s Pozemkovým 
úřadem v Olomouci o zahájení projekčních prací na 
realizaci pozemkové úpravy na Hynkově. Možná Vám 
připadá, že to všechno trvá moc dlouho. Bohužel máte 
pravdu. Někdy je až nepochopitelné, jak komplikovaně se 
rodí zdánlivě jednoduché věci. Nezbývá však než vytrvat  
a dívat se na tyto věci optimisticky. Pak se dílo podaří. 

Příjemné předjarní dny
přeje Jarek Sívek
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l výběrové řízení na projekt Zvelebení lužního lesa – 
vybudování aktivní odpočinkové zóny na pozemcích obce 
mezi kaplí a sportovním areálem v Příkazích, které provedla 
společnost RPSC ideas s.r.o., z Olomouce za cenu 12.000,- Kč 
bez DPH. Jedná se o umístění cvičících prvků a workautového  
hřiště. 
l kalkulaci ceny projekčních prací od společnosti DSGEO 
projekt z Olomouce na vícepráce pro projekt cyklostezek  
a projekt průtahu obcí od nádraží ke středisku družstva za cenu 
celkem 15.790,50 Kč
l zakoupení dárkových balíčků na plesy spolků a organizací  
v obci v hodnotě 600,- Kč na jeden ples. 
l zvýšení hodinové sazby u dohod o provedení práce na 80,- 
Kč/ hodina od 1.1.2018.
l cenu za pronájem sálu v kulturním domě  na Hynkově od 
1.1.2018. Cena za pronájem sálu pro občany a organizace obce 
činí 1.000,- Kč  a  cena za pronájem pro ostatní činí 1.500,- Kč.
l zakoupení 2 ks tabletů ASUS ZenPad 8 pro terénní 
pracovníky za cenu 13.418,- Kč včetně DPH. Zakoupené tablety 
budou sloužit pro pořizování dat monitoringu komářích larev  
a následnou aplikaci přípravku Vectobac v líhništích komárů na 
Hynkově a v Příkazích
l rozdělení výuky českého jazyka, matematiky a prvouky pro 
2. a 3. ročník na školní rok 2018/2019 a dofinancování úvazku 
učitele – 12 hodin , úvazek 0,545
l připojení se k mezinárodní kampani „Vlajka pro Tibet“  
a vyvěšení tibetské vlajky 10. března
l darovací smlouvu mezi Zemědělským družstvem Unčovice 
a Obcí Příkazy o poskytnutí finanční částky ve výši 6.000,- Kč 
na zajištění kulturní akce – ples seniorů v Příkazích, konaný dne  
17.2.2018.
l cenovou nabídku Ing. Pavlíny Růžičkové, Atelier z Olo- 
mouce na zaměření stávajícího stavu objektu Příkazy č.p. 20 
bývalé holičství (který obec zakoupila), za cenu 25.080,- Kč 
l žádost obce o změnu v jízdním řádu na lince Hynkov – 
Olomouc a zpět
l zakoupení nového vozidla pro jednotku Sboru dobrovolných 
hasičů na Hynkově prostřednictvím dotace
l opravu bývalé promítárny v Záloženském domě (dnes 
kuchyňka za malým sálem). Neomítnuté obvodové zdivo  
z pěnosilikátových tvárnic bylo narušené ukládáním železných 
nosníků stropu, hrozilo zamrznutí vody ve vodovodním  
a topenářském potrubí. Celková cena zednických prací, 
zateplení,  klempířských prací a postavení lešení činí 113.165,- 
Kč od Ivo Lakomý z Příkaz
l žádost o finanční příspěvek na činnost Mysliveckého spolku 
Příkazy pro rok 2018
l návrh smlouvy od Ing. Vladimír Blaho z Olomouce na 
zajištění stavebního dozoru stavby akce kanalizace Příkazy-
Hynkov, část stoky A, (zhotovitel MODOS, za cenu do 9.000,- 
Kč, v termínu  01/2018 – 04/2018
l dodatek č. 1 ke smlouvě o společném zadávání mezi 
Správou silnic Olomouckého kraje, p.o. se sídlem Lipenská 120, 
772 11 Olomouc a Obcí Příkazy, předmětem je změna rozsahu 
společného zadávání stavby Silnice III/03549 Příkazy – průtah 
(rozšíření o opravu kanalizace obce v celém úseku stavby)
l výsledek výběrového řízení na akci „Dodávka workoutové 
sestavy a posilovacích strojů pro obec Příkazy“. S nejnižší cenou 
504.900,- Kč bez DPH, 610.929,- Kč vč. DPH se na prvním 
místě umístila společnost Clean4you s.r.o., z Olomouce. Cena je 
ze 100% kryta schválenou dotací.

l cenové ujednání pro rok 2018 mezi Zemědělským družst-
vem Unčovice a Obcí Příkazy na dodávku tepelné energie.
l plán obnovy a investic v roce 2018 pro Základní školu  
a Mateřskou školu Příkazy, p.o. v celkové výši 490.750,- Kč,  
včetně konvektomatu do školní kuchyně v ceně 250.000,- Kč
l nákup kuchyňského nádobí (sklenice, příbory, talíře) do 
kuchyňky u malého sálu Záloženského domu
l žádost Základní školy a Mateřské školy Příkazy p.o.,  
o udělení souhlasu k přijetí peněžitého daru od SDH Příkazy  
v částce 2.000,00 Kč, z toho 1.000,00 Kč pro ZŠ a 1.000,00 Kč 
pro MŠ
l podání žádosti o dotaci na vybavení zásahové jednotky SDH 
Příkazy. Poskytovatelem dotace je Olomoucký kraj. Předmětem 
žádosti je nákup motorového kalového čerpadla za cenu 24.990,- 
Kč a dále hadice, spojky, savice za cenu 14.669,- Kč. 
l příkazní smlouvu mezi obcí Příkazy a ZVZ Konzult s. r. o., 
Přerov, o zajištění a přípravě veřejné zakázky malého rozsahu 
pod názvem „Stavba III/03549 Příkazy - průtah, rekonstrukce, 
modernizace a výstavba chodníků“ - dle žádosti do IROP za 
cenu 25.000,- Kč bez DPH
l mandátní smlouvu mezi Obcí Příkazy a Zdeňkem Šudřichem 
z Velké Bystřice na akci Přístavba sociálního zázemí k objektu 
Obecního úřadu Příkazy – změna stavby před dokončením za 
cenu 350,- Kč/ hod. a k tomu cena za specialisty (PBŘS, PENB, 
elektro apod.), předpokládaná celková cena do 25.000,- Kč
l vypsání výběrového řízení na pozici ředitele/ředitelky 
Základní školy a Mateřské školy Příkazy, p.o. ke konci 
šestiletého funkčního období 

Josef Škrabal

Výzva k převodu
kanalizačních jímek včetně příslušenství 

a přípojek k tlakové kanalizaci 

 Když se budovala tlaková kanalizace, tak přípojku k domu, 
čerpací šachtu vybavenou ponorným kalovým čerpadlem, 
trubní tlakovou částí uvnitř čerpací šachty včetně uzávěrů, 
ventilů a klapek, snímače hladiny a ovládací automatiky 
platila obec. Tudíž je má obec ve svém majetku a může 
na nich provádět údržbu a opravy, pokud není způsobena 
uživatelem.
 Kdo se tehdy nepřipojil a nebo stavěl rodinný dům 
později, tak si tato zařízení kupoval sám. Bohužel, protože 
se nejedná o obecní majetek, tak obec nemůže tato zařízení 
opravovat. 
 Vznikl zde jakýsi nesoulad mezi službou, kterou obec 
poskytuje jedné skupině a nemůže poskytovat druhé. Ta se 
cítí oprávněně znevýhodněna, protože stočné musíme platit 
všichni ve stejné výši.
 Zastupitelé proto rozhodli, že pokud ti, kteří patří do  
druhé znevýhodněné skupiny a budou chtít převést přípojku 
k domu, čerpací šachtu vybavenou ponorným kalovým 
čerpadlem, trubní tlakovou částí uvnitř čerpací šachty 
včetně uzávěrů, ventilů a klapek, snímače hladiny a ovládací 
automatiky BEZPLATNĚ na obec, mohou tak učinit na 
základě smlouvy o převodu, kterou na vyžádání připraví 
pracovníci obecního úřadu k podpisu. 
 V případě zajmu napište na obec@prikazy.cz nebo 
volejte na 585967306.
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Kulturní akce
v Příkazích a v Hynkově

BŘEZEN
18. 3 (ne) Vynášení Smrtky - vítání jara
20. 3. (út) Jarní tvoření ve škole 
21. 3. (st) Promítání filmů z naší obce
22.-24. (čt-so) Výstava loveckých trofejí
23. 3. (pá) Noc s Andersenem

DUBEN
21. 4. (so) Sraz Jiříků
28. 4. (so) Stavění máje

Tříkrálový koncert

 V předvečer svátku Tří králů se sešli v příkazské kapli 
ti, kteří mají rádi sborové zpívání. Smíšený pěvecký sbor  
z Příkaz zde uspořádal koncert, na který přizval Chrámový 
sbor Skrbeň a Scholu Těšetice. Sešlo se zde 50 zpěváků 
včetně houslistky Haničky Čagánkové a pianisty Jirky 
Kameníka, již svým příznivcům zazpívali vánoční písně  
a koledy (některé s doprovodem hudebních nástrojů), jak je 
se svými dirigenty Jiřím Pospíšilem, Jaroslavem Kvapilem 
a Ivetou Navrátilovou nacvičili. 
 Na závěr koncertu se všichni pěvci sešli před oltářem  
a společně zazpívali Hanáckou koledu Zvonke jož 
vezvánijó a píseň Adeste fideles.
 O tom, že se koncert líbil, svědčil potlesk a úsměvy 
posluchačů, kteří naši kapličku zcela zaplnili. Děkujeme 
jim, že přišli a v chladu zimního večera s námi pobyli; 
stejně jako panu Zdeňku Hymrovi z restaurace Na 
rybníčku, jenž pro všechny připravil něco pro zahřátí, 
panu Josefu Směšnému za přípravu kapličky i paním Haně 
Čepělové, Miroslavě Vacové a Ludmile Vočkové, které 
se po koncertu vzorně postaraly o zpěváky v klubovně 
Záloženského domu a všem, kteří přispěli ke zdařilému 
lednovému večeru s hudbou v Příkazích.

Za členy SPSP Božena Mikolajczyková

KONEC MASOPUSTU

 V sobotu 10. února si milovníci společenského 
života mohli užívat na Hynkově již od rána v průvodě 
obcí s maškarami na konci masopustu a večer při zábavě  
s pochováváním basy. Přišla se sem bavit spousta občanů 
nejen z Hynkova, ale i z okolí.

 V Příkazích pak večer na hasičském plese hrála 
přítomným ryčná muzika FUNNY MELODY. V průběhu 
plesu zatančily sestry sokolky část sletové skladby Cesta  
a ukázku hasičské přípravy k zásahu předvedli zdejší 
hasiči. Obě tato vystoupení se setkala s velkým ohlasem.

 Dá se říci, že letošní – byť poněkud krátká – plesová 
sezóna byla v Příkazích úspěšná. Kdo se chtěl pobavit, měl 
u nás příležitost. 

-MBM-

Foto: Z. Mikolajczyk

www.prikazy.cz
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STATISTIKA

K 1.1.2018  
1303 občanů

Počet občanů ženy muži

Příkazy 990 503 487
Hynkov 313 158 155
Celkem 1303 661 642

Průměrný věk obyvatel v Příkazích a Hynkově je 42,49 roků.
V roce 2017 se narodilo v Příkazích 9 dětí, na Hynkově 1 dítě,  
z toho 9 chlapečků a 1 holčička. 

Vánoční koncert v Těšeticích

 V neděli 14. ledna 2018 jsme se opět setkali se členy 
Scholy Těšetice u nich v kostele sv. Petra a Pavla, kde 
uspořádali koncert. Podobně jako v Příkazích zazpívaly 
oba sbory skladby ze svého repertoáru a nakonec se spojily 
v jedno velké těleso k uvedení hanácké koledy Zvonke jož 
vezvánijó a latinské koledy Adeste fideles.
 V krásném vyhřívaném prostředí zcela zaplněného 
těšetického chrámu, kam nás doprovodili i naši příznivci 
z Příkaz a okolí, se zpívalo velmi dobře. Těšila nás 
reakce posluchačů, kteří odměňovali potleskem a úsměvy 
průvodní slovo pečlivě připravené Maruškou Novákovou  
i zpěv obou sborů.
 Závěrem promluvil k překvapení všech a zcela nad 
rámec programu, zato velmi působivě, bývalý těšetický 
starosta Antonín Koukal, který nám poděkoval a ocenil 
naše vystoupení a také to, že nezapomínáme na hanáčtinu 
v písních ani v průvodním slově.
 Po skončení koncertu jsme se sešli se členy Scholy 
v kulturním domě u stolů s bohatým občerstvením.  
Společně jsme si pak při kytarách zanotovali a za tmy se 
autobusem vraceli spokojeni do svých domovů, abychom 
začali nacvičovat a pilovat program na další vystoupení.

-MBM-

Ples seniorů se opět podařil

 V sobotu 17. února proběhl již tradiční ples seniorů, 
letos již po sedmnácté. Přípravy na tento ples začaly ihned 
po začátku letošního roku. Hudba byla nasmlouvaná již 
mnoho měsíců dopředu, rovněž zajištění sálu v hotelu 
Záložna. Zajišťovaly se dary do tomboly, občerstvení pro 
hosty a připravovalo se taneční vystoupení seniorek. V pátek 
před plesem naše členky napekly „hanácké vdolečky“, bez 
kterých si hosté již tuto naši akci nedovedou představit.
Již od 13 hodin se začal velký sál hotelu plnit prvními 
hosty. A letos jich přišlo opravdu hodně. Stoly byly plně 
obsazeny a celkem se nás tam sešlo téměř dvě stovky. 
Podařilo se nám zajistit od dárců a sponzorů 120 pěkných 
cen do tomboly. Za toto všem, kteří nás svým darem 
podpořili, patří veliké poděkování.

 Přesně ve 14 hodin byl ples zahájen a hudební skupina 
EŠI BAND začala hrát a zvát hosty na taneční parket. Po 
několika tanečních blocích vystoupily seniorky se svou 
kreací – a potlesk nebral konce. To ale nebylo vše. Po 
seniorkách se vrhli na parket se svým vystoupením ženy 
a muži místního Sokola. A to byl doslova taneční uragán. 
Děkuji proto především paní Lence Večeřové, která se svou 
sestrou Evou a dcerou Lenkou tato taneční vystoupení 
vymyslela, připravila a s tanečníky natrénovala.
 A po těchto vystoupeních se taneční parket opět zcela 
zaplnil. Vůbec jsem si nepřipadal jako na plese důchodců. 
Tolik elánu snad nemají ani lidé o generaci mladší. Krátce 
po devatenácté hodině byl ples ukončen a hosté se pomalu 
rozjížděli do svých domovů.

 Tak ještě jednou chci poděkovat všem, kteří nám se 
zajištěním plesu pomohli. Pracovníci hotelu Záložna si 
za připravené občerstvení zaslouží jedničku, rovněž tak 
naši sokoli za vstřícnost a spolupráci. A již se těšíme na 
únor příštího roku, kdy se na parketu společně setkáme po 
osmnácté.

Jaromír Tomanec

K 1.1.2017 1308 občanů

V průběhu roku 2017 se:

narodilo 10  dětí

zemřelo   9  občanů

přistěhovalo 30  občanů

odstěhovalo 36  občanů

přestěhování v rámci obce 13  občanů

K 31.12.2017 1303 občanů

www.prikazy.cz



Začátek nového roku TJ Sokola Příkazy

 TJ Sokol Příkazy uspořádal poslední lednový víkend 
své tradiční akce. V sobotu 27. ledna proběhl společenský 
ples, kterého se zúčastnilo 240 platících návštěvníků.  
K tanci hrála skupina ASTEOR, cukroví nám napekla paní 
Gajová z Nákla, o výrobu domácího bufetu se postarali 
členové TJ; otevřeny byly tři občerstvovací stanice 
obsazeny převážně našimi členy a jejich pomocníky  
a s prodejem nám pomohli členové TJ a také seniorky. O 
moderování celé akce se postarala paní Gábina Kvapilová. 
V průběhu večera proběhlo také vystoupení našich členů, 
záznam můžete zhlédnout na našich webových stránkách. 
Druhý den, v neděli 28. ledna, se konal dětský karneval. 
Program zajistila agentura BAVI s šaškem VIKI, o hudbu 
se postaral pan Michal Doleček. Dorty do tomboly napekla 
paní Dana Večeřová a o chod dětské tomboly se zasloužil 
zbytek rodiny Večeřovy. Sál na dětský ples byl také plně 
obsazen, prodalo se všechno občerstvení, takže spokojeni 
byli jak děti a jejich rodiče, tak i pořadatelé. Děkujeme 
tímto všem sponzorům, pořadatelům, členům i nečlenům 
TJ, kteří se na těchto akcích jakkoliv podíleli.

 V měsíci únoru jsme ještě vystoupili na plese seniorů 
s naším tanečním pásmem a pomalu vyhlížíme březen, 
kdy se koná Valná hromada TJ, konkrétně tedy v sobotu 
17. března 2018 v 18 hodin na malém sále Záloženského 
domu Příkazy. Tímto srdečně zveme hlavně všechny své 
členy. Také bychom chtěli připomenout, že letos to budou 
již dva roky, kdy naposledy proběhla družební návštěva 
s německým Zeissigem u nás v Příkazích. V roce 2018 
máme jet tedy na návštěvu do Zeissigu my. Předběžný 
termín návštěvy je 14.-16. září 2018.
 V měsíci lednu začala trénovat i všechna fotbalová 
mužstva, někdo s větším počtem, někdo s menším počtem 
lidí, snad až pomine období nemocí, tak se stavy ustálí…
První zápasy jarní části by měly začít poslední březnový 
den, v sobotu 31.3., kdy naše A-mužstvo pojede do Dlou- 
hé Loučky, dorost Příkazy/Náklo bude hrát první zápas 
v neděli 1.4. ve Velkém Újezdu, B-mužstvo začíná jarní 
část o týden později, v neděli 8.4., kdy na domácím hřiš- 
ti přivítá Sokol Hnojice. Turnaje benjamínků budou včas 
uveřejněny na webových stránkách.
 V souvislosti se začínajícími tréninky a pobytu na 
travnaté ploše ZNOVU PROSÍME všechny majitele psů, 

- 6 -

Vážení občané,

 Není to tak dávno, co jsem Vám psal o naší činnosti a také 
o mysliveckém bále pořádaném na velkém sále a vinárně 
Záloženského domu obce Příkazy. Ten rok opravdu utekl 
strašně rychle. Ještě než se rozepíši o plese 2018, tak se  
v krátkosti zmíním o podzimních honech v naší honitbě I. 
a II., která je rozdělena dálnicí Olomouc-Mohelnice. První 
hon tradičně zahájili trubači Pavel Pozdíšek se synem. 
Po znělce všechny přivítal náš předseda mysliveckého 
spolku Zdeněk Čapka. Následně předal slovo a pověřil 
vedením honu na drobnou zvěř mysliveckého hospodáře 
Ivoše Lakomého. Ten přítomné účastníky seznámil s tím, 
jak dnešní den bude probíhat a co se bude lovit (tj. bažant 
kohout, zajíc pouze v jedné leči a zvěř škodící myslivosti). 
Nezapomněl upozornit na alkohol, bezpečnou střelbu, 
zacházení se zbraní, střelbu na mysliveckou vzdálenost 
atd. Dále pověřil vedoucího honců Štěpána Krčmáře  
a předal patřičné instrukce, včetně jak si představuje práci 
s loveckými psy. Popřál všem účastníkům honu pěkný 
dnešní zážitek, střelcům rovné broky a před trubači, kteří 
nástup ukončují, popřál účastníkům „Lovu zdar“. První 
dvě leče co do slovitelnosti nenaplnily očekávání, třetí 
výlož  již byla slušná. To, že zvěř nemá klid podtrhuje 
fakt, že během tří lečí byly na výloži dvě lišky a do konce 
honu ještě jedna. Po třech lečích následovalo občerstvení 
na naší lovecké chatě v Sečích u Rybníčka, kde služba 
pod vedením Radka Prášila, Šafáře a Čibra nachystala 
vyuzené klobásy. Po svačině a dokončení lečí ve Špicích 
a Muškátech byl nachystán výřad ulovené zvěře opět 
u chaty. Ten opět zahájili trubači; potom si vzal slovo 
vedoucí honu a seznámil předsedu spolku a přítomné honu 
s počtem ulovené zvěře: v našem případě tři lišky, pět 
zajíců a šedesát tři bažanti. Poděkoval všem za bezpečný a 
bezproblémový hon. Předal slovo předsedovi spolku, aby 
lovecký den také zhodnotil, vyhlásil a předal králi honu 
pamětní list včetně bažanta kohouta. Závěrem všechny 
přítomné pozval na poslední leč, která bude na naší 
myslivně, kde služba již chystala připravený srnčí guláš  
a jiné pochutiny. Provoláním dnešnímu loveckému dni a k 
poctě ulovené zvěři upřímné „Lovu zdar“ hon ukončil spolu 
s trubači. Ve stejném duchu probíhaly další tři hony a to 
18. 11. dále 13. 12. a poslední tradičně na Štěpána, který je 
specifický tím, že kromě krále honu máme ještě oslavence 
Štěpána Krčmáře. Co se týče odlovu spárkaté zvěře srnčí 

kteří venčí ve sportovním areálu a hlavně na hřišti TJ, 
aby si po svých mazlíčcích uklízeli. O hřiště se pečlivě 
stará několik lidí proto, aby bylo vhodně připraveno na 
tréninky a zápasy fotbalových mužstev a aby sloužilo pro 
další sportovní využití, nikoliv však jako plocha pro psí 
výkaly. Pozvánky na akce, rozpis zimní přípravy, odkazy 
na videa nebo fotky najdete na http://www.prikazy.cz/
sokolprikazy.

Za TJ Sokol Příkazy Kateřina Hrubá

www.prikazy.cz
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a divoká prasata, ta se u nás na společných honech neloví. 
Zvěř, kterou naši členové uloví nepřísluší lovci, kromě 
trofeje a loveckého práva. Maso je lovcem zpracováno, 
zamraženo a připraveno na naše myslivecké akce, např. 
hony, střelby, výroční schůzi, Předvánoční Příkazy  
a také na Myslivecký bál. Když jsem již zmínil přípravu 
jídla a práci s tím spojenou, chtěl bych poděkovat našim 
manželkám, přítelkyním, kamarádkám, příznivkyním 
myslivosti za jejich celoroční pomoc na všech našich 
akcích jmenovitě. Jsou to: Zbořilová Mariána, Špundová 
Alena, Reichstädterová Mila, Pozdíšková Hana, Javorová 
Daniela, Přidalová Jana, Fedáková Jana, Zbořilová Zdena, 
Svačinková Jiřina, Piterková Jitka, Faksová Pavla a Kob- 
lihová Jarmila. Jako výraz poděkování jsou všechny 
pozvány na naši slavnostní výroční schůzi a je jim kromě 
pohoštění předán dárek včetně květin. Výroční schůzi 
máme v letošním roce 3. března 2018 na naší myslivně. To 
již ale předbíhám, ještě se vrátím do ledna letošního roku 
konkrétně soboty třináctého. 
 Na tento termín jsme si naplánovali náš myslivecký bál, 
jehož příprava se nese v několika časových termínech rok 
předem, tři měsíce a měsíc před vlastní akcí. Rok předem 
členská schůze rozhodne o termínu konání a jsou zajištěny 
kapely, trubači, na OÚ dohodneme reservaci sálu, vinárny 
a u vedoucího restaurace klubovnu u velkého sálu. Dále 
tři měsíce před akcí je zvolen přípravný výbor, kde již 
několik let jsou hlavními organizátory Pavel Pozdíšek  
a Václav Klimeš, k těmto dvěma jsou doplněni ještě 
dva z členské základny v letošním roce to byl Tomáš 
Veverka a Ivo Špunda, kteří si rozdělí úkoly a věřte, že 
jich není zrovna málo. Měsíc před plesem se na schůzi 
naposledy překontrolují všechny splněné úkoly i ty, které 

je ještě nutno zajistit. Doplní a rozdělí se služby, tj. prodej 
vstupenek, šatna, pekla1 a 2, také prodej občerstvení, losů, 
pořadatelské služby a vše k bezproblémovému průběhu 
plesu. Poslední zbývá v pátek a sobotu dopoledne: 
nachystání sálu, tomboly, příprava prodejních míst, 
dokončení jídla a nachystání výřadu na slavnostní zahájení. 
Po obědě si krátce odpočineme a v 18.oo hodin jsou všichni 
na svých místech v očekávání prvních účastníků plesu. 
Před devátou hodinou je za zvuku trubačů z Doubravy 
slavnostní nástup našich členů k výřadu ulovené zvěře. Po 
uvítací řeči místopředsedy, představení kapel „Asteor“, 
a „Nepijou“ je oficiálně náš myslivecký bál zahájený. 

Zhruba po třech hodinách příjemné zábavy je vylosovaná 
věcná a zvěřinová tombola. Letošní hlavní cenu divočáka 
si odnesl návštěvník z Nákla, druhou cenu vyhrála rodina 
u stolu 6 Petra Zbořila z Městečka. Šťastnou cenu, kterou 
nám pravidelně věnuje do tomboly náš člen mysliveckého 
spolku Květoš Přidal vyhrála Jarmila Koblihová z Vrtova,  
a to ledničku. Po vylosování zbylých cen a občerstvení 
muzikantů pokračoval ples až téměř do ranních hodin. Při 
odchodu účastníků plesu jsem byl ujištěn, že jsou spokojeni 
a že se nám myslivecký bál vydařil. Poslední, co jsem 
nesměl opomenout, osobně se rozloučit a poděkovat za 
účast našemu pravidelnému návštěvníkovi, a to starostovi 
Skrbeně Tomášovi Spurnému a jeho manželce Aničce. Co 
pamatuji, z posledních 18 ročníků vynechali náš ples jen 
jednou, a to pouze z důvodu, že ve stejném termínu byl 
ples ve Skrbeni! Věřím, že je Vás více pravidelných a jistě 
spokojených návštěvníků. Vám všem mi dovolte, jménem 
svým a všech myslivců našeho mysliveckého spolku 
Příkazy poděkovat za Vaši podporu především vyjádřenou 
Vaší účastí nejen na plese, ale na všech našich akcích. 
Také naše poděkování patří všem, kteří nás podporujete 
finančně a ostatními dary. Věřím, že se opět sejdeme za 
rok na našem mysliveckém bále 12. ledna 2019. Než ta 
doba nastane, ještě se jistě uvidíme na některých akcích 
pořádaných během tohoto roku. Konkrétně od čtvrtka 22. do 
soboty 24. března 2018 vždy od 9-18 hodin proběhne opět  
v Příkazích na velkém sále pod hlavičkou OMS Olomouc 
za naší pomoci chovatelská výstava trofejí ulovené zvěře 
olomouckého okresu za rok 2017. Dále uspořádáme tradiční 
střelby na asfaltové holuby na naší střelnici „Safari“. Dle 
původního termínu střeleb o pohár mysliveckého spolku 
Příkazy dne 19.května 2018 se na členské schůzi rozhodlo 
termín změnit na sobotu 12. května 2018. Druhé střelby  
o putovní pohár firmy OLSTROJ se uskuteční v sobotu  
21. července 2018 od 8.00.-17.00 hodin. Závěrem bych se 
ještě zmínil, že Květa Klimešová ze všech našich hlavních 
akcí pořizuje fotodokumentaci a vede naše myslivecké 
stránky, na které se můžete kdykoli podívat. Pokud se 
dostanete na internet. Najdete nás na stránkách / obec 
Příkazy = spolky = myslivci =fotodokumentace a jste tam! 
Na naše plánované akce Vás všechny co nejsrdečněji zvou   
Myslivci z Příkaz .

Myslivosti „Zdar“,  Václav Klimeš, místopředseda MS

www.prikazy.cz
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mé ještě slabší angličtiny se nechytal. Nakonec jsme se jen 
rukama, domluvili. Dozvěděl jsem se, že vlastní stádo sta 
ovcí, padesáti krav masného plemene a vinohrad. I když 
má čtyři děti, stará se o všechno jen s manželkou. Když 
pochopil, že jsem zvěrolékař, přešli jsme na zdravotní 
problematiku jeho stáda. Dozvěděl jsem se, jaké koupele 
používá při léčbě infekčního kulhání u svých ovcí včetně 
koncentrací a společně jsme zanadávali na EU, která tehdy 
nařídila povinné očkování ovcí a skotu v celé Unii proti 
onemocnění, kterému se lidově říká modrý jazyk. Nakonec 
mi vnutil půl tašky ovčích sýrů a několik lahví výborného 
vína. Peníze odmítl.
 Neznalost francouzštiny se mi však jednou vymstila. 
Bylo to také v Avoriaz. Zajeli jsme lyžovat přes hranici do 
italského střediska přímo pod Mont Blancem. Když jsme 
se vraceli, zastavili jsme se v průsmyku Sv. Bernarda, kde 
bývalou celnici přetvořili na krásný rodinný penzion s res- 
taurací. Přinesli nám jídelní lístek a moji tři kamarádi mě 
požádali, ať něco objednám. Ale jídelní lístek byl jen ve 
francouzštině a nikdo z obsluhujících dětí majitelů ani 
německy ani anglicky nerozuměl. Ukázal jsem tedy na 
jedno ze dvou menu a na prstech ukázal, že čtyřikrát. 
Za chvíli však bylo děvčátko nazpátek a ptalo se, jestli 
opravdu čtyřikrát, to si byl ještě ověřit majitel. Když nám 
jídlo nakonec donesli, málem mne kleplo. Před každého 
postavili velké dřevěné plato asi s padesáti vzorky 
krajových specialit. Nedalo se to sníst. Vedle nás deset 
hlučných Angličanů mělo na stole jen plato jedno. Zvědavě 
se mne ptali, odkud jsme a už vidím, jak doma vykládali, 
jak vysokou životní úroveň v Česku máme, když si tak  
v zahraničí debužírujeme.
 Letos se s námi na vleku dala do řeči skupina skotských 
důchodců. Byli tam na tři týdny v hotelu s plnou penzí 
a pak ještě jeli lyžovat do Itálie, rovněž na tři týdny. To 
si náš důchodce stěží může dovolit. Ale nezávidím jim, 
já bych tak dlouhé lenošení nevydržel. Přesto jsem se 
naštval na všechny naše polistopadové politiky, kteří nám 
vtloukali do hlavy, jak se musíme uskrovnit, že jsme líní 
a neschopní a proto se musíme smířit s nízkými platy  
a důchody. No, nenaštvete se, když vidíte, že státní dluh 
Francie je1,8 HDP, u nás jen 0,6 HDP, minimální mzda 
tam 10 eur na hodinu, u nás něco přes 2 eura (60 Kč). 
Za jednu bagetu zaplatíte necelé euro, za oběd ve slušné 
restauraci - hovězí stejk s hranolky, malé pivo a dvakrát 
dvě deci červeného vína 25 eur. Sedmička vína od 3 do 25 
eur, ale nám nejvíc chutná Merlot za 5-6 eur. Na druhou 
stranu se umíme radovat z toho, co máme. To ti Skoti 
nikdy nezažijí. V apartmánu pro čtyři je nás šest, dva musí 
spát v obýváku. Na šest lidí jedno WC, sice dvě koupelny 
ale jeden sporák. Člověk se musí uskrovnit. Poznáte nové 
lidi různých profesí s různými stravovacími návyky, každý 
si proviant přivezl sebou. Každé ráno a při každém návratu 
jsem jim nalil kalíšek své slivovice se zdůrazněním, že 
alkohol z rukou lékaře je sice lék, ale z rukou zvěrolékaře 
je Boží požehnání. Do restaurace na oběd chodíme až 
poslední den, na sjezdovkách si občas dáme kávu nebo 
pivo. Já jedno velké za osm eur vypil jen z poloviny, 

Střípky z lyžování v Savojských Alpách

 Letošní zima jakoby se zbláznila. Kamarádka z To- 
ronta píše, že u nich teploty -25°C během dvou dnů 
stoupnou na +10°C a po Vánocích zamrzlé Niagárské 
vodopády zase rozmrzly. Zatímco na Sahaře napadl sníh, 
u nás je jakási zima nezima. Zato ve Francii v Tignes a ve 
Valdizér, kde jsme byli začátkem ledna, je sněhu tři a půl 
metru a stále ho přibývá. Hosté, kteří přijeli na Silvestra 
osobními auty, nemají šanci odjet, protože celá parkoviště 
jsou pod sněhem. Snad někdy na jaře. Když vylezete 
na víc jak třímetrovou sněhovou bariéru kolem silnice, 
uvidíte na parkovišti tu a tam nějakou tu anténu zavátého 
auta. Sledovali jsme, jak se skupinka asi pěti lidí snažila 
k jednomu autu prohrabat ale s hrůzou zjistila, že auto, 
které po střechu odkryli, nebylo to jejich. Přitom cestou 
přes Německo a Švýcarsko nebylo po sněhu ani památky, 
na zastávce v Albertville jen trochu břečky. Sníh začíná 
až od tisíce metrů. My jsme byli ubytováni ve výšce 
2100m a lanovky ať už sedačky či kabinky vás vyvezou 
až do 3500m. Čeká vás impozantní výhled, sněhem zaváté 
vrcholky horských štítů zalité slunečními paprsky a dolů se 
svezete po pěkně upravených lyžařských sjezdovkách a ti, 
kteří holdují adrenalinu, to mohou sjet i po neupravených 
svazích. K dispozici je 300 km sjezdovek. Vedoucí zájezdu 
mi sdělil, že jako jediný ze zájezdu mám skipas zdarma, 
musím si jej ale vyřídit osobně. Skipas zdarma je ve 
Francii u osob starších 75 let a já ho mám už podruhé. 
Jednodenní skipas tu stojí 57 eur, pro důchodce od 65 –75 
let 47 eur. Přistupuji k okénku, za ním sedí usměvavá dívka. 
Podávám ji český občanský průkaz a fotografii. Ona mi ji 
však vrací s tím, že už si mne přes sklo vyfotila. Říkám, že 
chci skipas na 6 dnů a ona mi ho dává, nic dalšího nechce. 
Celé vyřízení trvalo snad 2 minuty. Od té doby měli moji 
fotografii na všech vlecích středisek, zřejmě proto, aby se 
s těmito staříkovskými skipasy nešvindlovalo. A pak mne 
u každého vleku obsluha uctivě zdravila –„Bonjour“ a já 
jim stejně slušně francouzsky odpovídal. Francouzština se 
mi moc líbí. Když jsem jel asi před patnácti lety do Francie 
lyžovat poprvé, koupil jsem si walkmana s rychlokurzem 
francouzštiny. Celou cestu v autobuse jsem ho měl na 
uších a nejvíc se mi líbila otázka - jak se máte - a na to 
byla ve francouzštině odpověď - mám se dobře, ale má 
manželka není zdráva. Myslel jsem, že mi to k ničemu 
nebude, ale mýlil jsem se. Bylo to v Avoriaz. Místní obec 
uspořádala jeden večer jakousi show na lyžích, různé 
kreace a maškary, ale také takové ty skoky, jak předvádí 
náš skokan na lyžích Valenta. Součástí celé akce byl trh 
s produkty místních farmářů. Každý tam vystavoval a na- 
bízel k ochutnání vlastní sýry, prošuty a víno. Měl jsem 
v peněžence posledních 50 eur a ty jsem si nechával na 
dárky pro vnoučata, proto jsem stánky obcházel zpovzdálí, 
abych nebyl donucen si něco koupit. Ale asi jsem padl 
do oka jednomu snad padesátiletému farmáři a ten mne 
dotáhl ke svému stánku. Na dotaz, jak se mám, jsem 
odpověděl shora naučenou frází. Objal mne a spustil 
francouzsky. Zkusil jsem svou slabou němčinou, ale ani 
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Povolební fejeton 2018

 Když se mne jeden můj známý po prezidentských 
volbách zeptal, koho jsem volil, odpověděl jsem, že patřím 
k té hloupější polovině národa. Obořil se na mne, že jsem 
pomýlený a je to jistě tím, že na internetu čtu Parlamentní 
listy. Odpověděl jsem, že čtu všechno, co na internetu najdu 
a porovnávám to s tím, co čtu v novinách a poslouchám 
ve veřejnoprávní televizi. Nenechám si vnutit ten jedině 
správný názor, který mi podsouvá ČT24, ale řídím se 
vlastním rozumem. Od tohoto přítele jsem jinou reakci ani 
nečekal. Vím, že má pravicové smýšlení, při parlamentních 
volbách volil Kalouskovu TOPku, jak se mi pochlubil. Ale 
pozorný čtenář našich novin možná namítne, že i já kdysi 
obdivoval Kalouska, když byl předsedou lidovců, dokonce 
jsem v našich novinách napsal, že je to náš nejschopnější 
politik. To jsem ještě netušil, co později napáchá, když 

nám všem rozeslal poukázky s tím, co dlužíme státu, že 
náš stát má dluh, který ovšem on svojí pozdější politikou 
zdvojnásobil, že se kvůli tomu musíme smířit s nízkými 
platy, jinak o nás zahraniční investoři nebudou stát. Že 
si pak v ziscích budou brát víc, než republika získává  
v eurodotacích, o tom se již jaksi cudně nemluví. Stejně 
tak, že náš státní dluh je skoro nejnižší v Evropě a i země 
na západ od nás mají státní dluh daleko vyšší, vesměs tvoří 
víc než celoroční HDP a nikdo tam tamnímu obyvatelstvu 
nevyhrožuje, že projídají budoucnost svých dětí. 
Uvědomíte si to právě, když při náhodné návštěvě zahraničí 
máte možnost srovnávat. No, a tak za ten obdiv Kalouska 
se dodatečně omlouvám. Z toho, co jsem doposud napsal, 
jste pochopili, že můj kamarád i já jsme volili každý podle 
svého pravolevého smýšlení. Co mne však překvapilo, 
bylo zjištění, že u letošních prezidentských voleb to jaksi 
neplatilo. Sedřený, rukama se živící člověk, když mi podal 
svoji mozolnatou pravici, se divil, jak jsem mohl volit toho 
špatně chodícího hrubiána, který, jak slyší v televizi, mele 
z posledního. A naproti tomu můj známý podnikatel se 
silně pravicovým smýšlením volil tak jako já. A stejně tak 
volil i předchozí pravicový prezident Klaus.
 Už je po volbách a naši novináři a politologové hledají 
vysvětlení, proč volby dopadly tak, jak dopadly. Jedni 
tvrdí, že jednoho kandidáta volili „moudřejší“ vzdělanější 
lidé, mladí perspektivní z velkých měst, toho druhého 
méně vzdělaní z vesnic, s malým přehledem, kteří zkrátka 
nevědí, která bije. A jeden můj pravicový kamarád z Brna 
tvrdí, že volby ovlivnily ruské zpravodajské služby, které 
ke zmatení nás prostých občanů na internetu zveřejňují 
nepravdivé informace. Sám jsem některé zaznamenal. Ale 
řekněte, který levicový volič, co dře od rána do večera, aby 
uživil rodinu a večer si skočí do hospody na pivo, má čas na 
internetu tyto informace číst. Na to má spíše čas pravicový 
volič, ale ten se svými vědomostmi jistě těmto informacím 
nevěří. Zbývá jediné vysvětlení. Za výsledek letošních 
prezidentských voleb mohou naše sdělovací prostředky, 
tedy veřejnoprávní televize, rozhlas a skoro všechny 
noviny. Tím, že popletly některé levicové voliče strašením, 
co že to přijde, až dosavadní prezident vyhraje, ale i tím, 
že neustálým kopáním do stávajícího prezidenta vyvolaly 
i u vyloženě pravicových voličů vlnu soucitu s ním. Holt 
jsme národ, který nesnáší nespravedlnost. A právě toto je 
i příčina volebního úspěchu Andreje Babiše. Kdyby do 
něho tak nekopali, určitě tolik hlasů nedostal. Myslím si, 
že ti největší kopači by se v případě předčasných voleb do 
parlamentu vůbec nedostali. Nevěřím našim politologům, 
že zmizelo pravolevé vidění světa. To je v každém z nás, 
i když si to neuvědomujeme. Nemůže mít na výši mzdy 
stejný názor zaměstnanec i jeho zaměstnavatel. Ten první 
chce, aby byla co nejvyšší, ten druhý, aby byla co nejnižší, 
nejen proto, aby měl co nejvyšší zisk, ale také, aby obstál 
v konkurenci. Ono to rozdělení národa na moudřejší  
a hloupější polovinu vytvořily naše neobjektivní sdělovací 
prostředky. Tuším, kdo za tím stojí, ale je mi to houby 
platné. Snad to ty dotyčné časem přejde. Někteří z vás, 
kteří si můj komentář přečtete, si řeknete, že jsem magor. 
Ale já už se smířil s tím, že patřím k té hloupější polovině 
národa. A podle výsledku voleb v naší obci je nás těch 
hloupějších o 40 víc.

Váš Standa Kovář 

protože sice svítilo sluníčko ale na terase, kde jsme seděli, 
mi byla zima. První dva dny bylo krásně, modrá obloha, 
slunce svítilo, teplota -8°C, ideální podmínky. A tak jsme 
až do úmoru jezdili ve Valdizer skoro bez  přestávky na 
dlouhých širokých červených a modrých sjezdovkách, 
protože jsme podle předpovědi věděli, že od třetího dne 
bude sněžit. To se vyplnilo. Pak jsme lyžovali už jen  
v domácím středisku. Počasí se v horách hrozně rychle 
mění a nemohli jsme riskovat, že bychom se nedostali 
zpátky. Z lyžárny na průjezdnou sjezdovku to bylo sotva 
dvacet metrů. Jeden den však byla sibérie, hustě sněžilo, 
foukal silný vítr a všechny lanovky stály. Z kopců se 
ozývalo dunění sněžných děl, která uvolňovala laviny. Ten 
den jsme strávili procházkou v počasí, kterému se u nás 
říká, že by člověk ani psa nevyhnal, ale tady to bylo něco 
výjimečného, to člověk jen tak nezažije, takové množství 
sněhu, pak společné posezení, vyprávění a četba. Já přečetl 
Vondruškovu Smrt ve Vratislavi a polovinu Nesbeho Žíz- 
ně. I když mám nejraději reálné příběhy a u něho vím, 
že si to všechno vymyslel, když začnu číst, nemohu se 
odtrhnout.
 Při výjezdu na ledovec sedačkou, dá se tam jet  
i podzemním tunelem jako na Petřín, k nám přisedli dva 
snědí třicátníci. Napadlo mne, že to jsou kosovští Albánci, 
mluvili jakousi divnou řečí. V detektivkách skandináv-
ských autorů jsou to vesměs nájemní vrazi. Dostal jsem 
strach a požádal Renatu, ať se zeptá, odkud jsou. Jeden 
odpověděl plynnou angličtinou, že jsou Slovinci. Vykládal 
si s ní, že jezdí i do Brna na Velkou cenu. Ale já si stejně 
myslím, že to byli Albánci, protože Slovincům bych musel 
rozumět. Poslední den našeho pobytu začalo opět sněžit  
a já jsem neměl strach z toho, že se při špatné viditelnosti 
vymelu, ale z toho, jak se za této sibérie dostaneme 
autobusem do Albertville. Ale zkušeným řidičům se to s 
řetězy podařilo. A pak celou cestu až do Rozvadova pršelo. 
Mohu říci, že takovou opravdovou nefalšovanou zimu, 
jakou jsme letos zažili v Tignes, jsem zažil poprvé v životě. 
Kéž by část toho sněhu spadla také na našich horách..

Váš Standa Kovář
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Více informací na: www.volby.cz

Č. kand. Jméno a příjmení Počet hlasů Příkazy Počet hlasů Hynkov
1 Ing. Mirek Topolánek 24 1
2 Mgr. Michal Horáček, Ph.D. 41 13
3 Mgr. Pavel Fischer 57 10
4 RNDr. Jiří Hynek 4 2
5 Mgr. Petr Hannig 6 5
6 Ing. Vratislav Kulhánek, dr. h. c. 1 0
7 Ing. Miloš Zeman 179 109
8 MUDr. Bc. Marek Hilšer, Ph,D. 45 12
9 prof. Ing. Jiří Drahoš, DrSc., dr. h. c. 134 24

Č. kand. Jméno a příjmení Počet hlasů Příkazy Počet hlasů Hynkov
7 Ing. Miloš Zeman 286 155
9 prof. Ing. Jiří Drahoš, DrSc., dr. h. c. 243 36

Příkazy Hynkov
Počet osob zapsaných do výpisů ze stálého seznamu voličů 797 250
Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky 498 179
Počet platných hlasů ve volební okrsku 491 176
Účast v procentech 62,5 % 71,6

Příkazy Hynkov
Počet osob zapsaných do výpisů ze stálého seznamu voličů 796 248
Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky 533 191
Počet platných hlasů ve volební okrsku 529 191
Účast v procentech 67 % 77 %

Výsledky 1. kola volby prezidenta republiky v Příkazích a Hynkově
konané dne 12. a 13.1.2018

Výsledky 2. kola volby prezidenta republiky v Příkazích a Hynkově
konané dne 26. a 27.1.2018

Charita v Litovli reaguje na přání 
obyvatel mikroregionu

 V předchozích letech se na nás obraceli lidé s dlu- 
hovými problémy a celé rodiny, kteří se ocitali v tíživé 
životní situaci. Jejich problémy jsme mohli řešit jen 
částečně. Od 1.9. 2017 charitní středisko Litovel otevřelo 
dvě nové služby pro obyvatele mikroregionu Litovelska. 
Nové služby jsou financovány z projektu - Řešení dluhové 
problematiky a podpora rodin na Litovelsku -CZ.03.2.65/
0.0/0.0/16_047/0006954. 
 Charitní poradna NEDLUŽÍM poskytuje pomoc 
zejména lidem v dluhové pasti (malé dluhy, exekuce, 
osobní bankrot), ale i těm, co se potřebují zorientovat ve 
své těžké životní situaci (kontakt 730 585 753,
poradna.litovel@sternberk.charita.cz).
 Sociálně aktivizační služba pro rodinu s dětmi 
pomáhá rodinám, které potřebují zlepšit péči o děti 
(kontakt 731 643 780,   sas.litovel@sternberk.charita.cz). 
 Obě služby jsou poskytovány terénně nebo na adrese 
charity Vítězná 1129, Litovel a také bezplatně. Vždy se 

budeme snažit Vám pomoci najít správný směr z těžké 
situace.

Pracovníci Charity Šternberk – střediska Litovel

Turnaj ve fotbale

 V lednu 2018 se starší žáci z Nákla, kde hrají děti 
z Příkaz, Hynkova i Nákla, zúčastnili mezinárodního 
fotbalového turnaje na Slovensku v  Nitře o Pohár ACT.
 Ve své skupině  obsadili 1. místo s 8 body a postoupili 
do čtvrtfinále, kde porazili tým Výčapy-Opatovce 5:2.  
V semifinále potom zvítězili nad týmem Mojmírovce 5:3 
a postoupili do finále. O první místo se utkali s týmem 
Močenok , který porazili 2:1. O finálové góly se postarali 
O. Spurný a P. Pěček. 
 Poděkování patří dětem ze všech tří obcí. Fotografie  
a další informace k turnaji naleznete na https://mynitra.
sme.sk/c/20738739/mocenok-vsetkych-prekvapil-ale-
pohar-act-vyhralo-naklo.html.

Přidalová J.

www.prikazy.cz



- 11 -

V 55 obcích našeho regionu koledovalo letos 125 skupinek koledníků:

Litovel 89 912,-
Kozov, Blažov, Kadeřín, 
Svojanov, Bezděkov 11 439,-

Chořelice 7 937,- Olešnice 3 742,-

Nasobůrky 10 280,- Jeřmaň 1 922,-

Rozvadovice 5 368,- Luká 19 055,-

Unčovice 11 558,- Ješov 4 890,-

Tři Dvory 7 805,- Veselíčko, Březina 2 670,-

Savín 4 245,- Bílsko 6 205,-

Myslechovice 7 422,- Vilémov  14 858,-

Víska 2 000,- Olbramice 6 198,-

Chudobín 2 440,- Dubčany 8 889,-

Červenka 38 029,- Náklo 27 339,-

Pňovice 8 502,- Mezice 6 792,-

Bílá Lhota, Pateřín 4 560,- Skrbeň 23 656,-

Hradečná 4 807,- Příkazy 31 459,-

Hrabí 5 677,- Hynkov 7 426,-

Měník 3 328,- Haňovice 9 002,-

Mladeč 6 755,- Kluzov 6 138,-

Slavětín 5 930,- Cholina 16 107,-

Měrotín 10 100,- Senice 35 798,-

Loučka 6 005,- Cakov 5 323,-

Bouzov, Doly 15 835,- Odrlice 6 064,-

Kovářov 2 597,- Senička 10 828,-

Podolí 3 515,- Náměšť 55 043,-

Hvozdečko 4 129,- Loučany 25 416,-

Výsledky Tříkrálové sbírky 2018
v jednotlivých obcích. 

CELKEM bylo vykoledováno:   614 995,- Kč

 Vykoledovaná částka byla po rozpečetění a přepočítání pokladniček na jednotlivých městských nebo obecních 
úřadech následně odeslána na centrální charitní konto u České spořitelny. Z centrálního konta budou peníze rozděleny do 
regionů na schválené projekty jednotlivých místních charit a na humanitární pomoc u nás i v zahraničí. Výnos Tříkrálové 
sbírky je z největší části tradičně věnován na podporu záměrů pro lidi v nouzi na území ČR. Jde o různé formy pomoci 
pro seniory, matky dětmi v tísni, lidi s postižením, bez domova, sociálně vyloučené či ohrožené vyloučením. Desetina 
výtěžku je určena na pomoc rozvojových projektů do zahraničí (např. na udržení zdrojů obživy nebo vzdělávání), 
případně jako rezerva pro případ humanitárních katastrof.

 V minulé Tříkrálové sbírce bylo vykoledováno v 52 obcích na Litovelsku 554 726,- Kč. Část sbírky, určená pro 
vlastní projekty Charity, byla využita následovně: podpořili jsme vznik nových sociálních služeb v našem středisku 
a to Dluhové poradny a Sociálně aktivizačních služeb pro rodiny s dětmi. (286 000 Kč), poskytli jsme přímou pomoc 
sociálně slabým rodinám (35 000 Kč).
   
 Rádi bychom také touto cestou poděkovali všem, kteří svým darem přispěli na pomoc lidem v nouzi u nás i v zahraničí 
a na rozvoj charitních projektů. Stejně děkujeme všem koledníkům a vedoucím skupinek, kteří nám s Tříkrálovou 
sbírkou pomáhali.  

Ing. Ludmila Zavadilová,
Charita Šternberk, středisko Litovel

www.prikazy.cz
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Na Hynkově koledovali:

David Gárský, Eliška 
Pavlíková, Elena 
Gárská, ved. skupinky 
Milena Hekelová

Příkazští koledníci:

Matěj Chybík, Lucie 
Přikrylová, Eliška 
Chybíková, ved. 
skupinky  Anna 
Hořejšová 

Květoslava Hojná, Jana Vitásková, Michaela Večeřová, ved. 
skupinky Lenka večeřová

Michal a Klárka Pytlíčkovi, Lucka Sigmundová

Tomáš Chlapík, Maruška Pryčová, Markéta Krčmová

Žádost o fotografie

 TJ Sokol Hynkov žádá občany Hynkova, kteří mají 
doma staré fotografie nebo videa ze sportovních nebo 
kulturních akcí konaných na Hynkově, o zapůjčení na 
výstavu, která se bude konat v kulturním domě Hynkov. 
Bližší informace podá paní Přidalová, tel. 773 837 192. 

Tříkrálová sbírka 2018

„Koledování je výjimečná událost, je to čas radosti, 
překvapení a dobré nálady.“

 Jako každý rok, tak i letos jsme v prvních lednových 
dnech potkávali koledníky v kostýmech Tří králů. 
Dle staré lidové tradice chodí dům od domu s přáním 
všeho dobrého do nového roku a s prosbou o příspěvek 
pro ty nejpotřebnější z naší společnosti. Tuto největší 
dobrovolnickou akci u nás pořádá Charita České republiky 
již po osmnácté. Za ty roky se stala akcí, které lidé 
důvěřují. Je to vidět i podle toho, že rok od roku je výtěžek 
sbírky vyšší a vyšší. Ovšem tento velký úspěch Tříkrálové 
sbírky je hlavně díky vám. Díky vám všem, kteří jste 
ochotní přispět a pomoci lidem v nouzi. Proto bychom 
vám chtěli moc poděkovat. Poděkovat za vaše dary, za 
vaše milé úsměvy, za vaše vlídné přijetí. Poděkovat za to, 
že za ty roky koledování se nám v Příkazích nikdy nestalo, 
že by nás někdo hrubě odbyl nebo urazil. Poděkovat za 
to, že po skončení koledování mají naši malí koledníčci 
oči rozzářené radostí nad plnými pokladničkami. A tak 
si říkám, že ten citát v záhlaví článku obsahuje velikou 
pravdu.

Proto ještě jednou vám všem upřímně děkujeme.
Vaši koledníci

Uzávěrka příštího čísla: 16.4.2018
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